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Projekt protokołu nr LIX/23 

 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 27 czerwca 2023 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 10:00 i trwała do godz. 20:00. 

Obrady sesji odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza 

Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski 

Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski, poinformował, że 

obrady są prawomocne, w chwili stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 13 

radnych. W trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych, (lista 

obecności dołączona do protokołu).  

 

Do porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian. Porządek obrad LIX sesji Rady 

Miasta Kędzierzyn-Koźle przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr LVIII/23 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja  

2023 r. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Część I – rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022: 

1. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022. 

2. Debata nad raportem o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta 

Kędzierzyn-Koźle.  

 

Część II – rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego za rok 2022: 

1. Wystąpienie Prezydenta Miasta – przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy 

Kędzierzyn-Koźle oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego za rok 2022. 

2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu miasta za rok 2022. 

3. Przedstawienie opinii komisji problemowych o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

miasta za rok 2022. 

4. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu miasta za 2022 r. 

oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za rok 2022 

oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

5. Dyskusja. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Część III – sprawy bieżące: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej  

w Kędzierzynie-Koźlu. 

2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 

6 lat, w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Zarządu 

Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle do realizacji 

zadania z zakresu właściwości województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

województwa opolskiego pod nr rej. 820/64, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-

Koźle. 

7. Podjęcie uchwały w  sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu obwodnicy 

Kędzierzyna-Koźla z ul. Sławięcicką. 

8. Podjęcie uchwały w  sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg publicznych 

w Kędzierzynie-Koźlu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów-Powstańców Śląskich. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle 

położonego na terenie osiedli Przyjaźni i Sławięcice, w rejonie ulic: Przyjaźni, 

Strzeleckiej, Spacerowej, Naftowej oraz Kanału Kędzierzyńskiego i Kanału 

Gliwickiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2023-2035. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku w przedmiocie rozszerzenia nazwy ronda 

„Rafała Wojaczka” na „Edwarda i Rafała Wojaczka”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przywrócenie budynkowi przy ul. 

Żeromskiego 1 – ul. Łukasiewicza 15 funkcji mieszkalnej oraz zmian w publicznym 

transporcie zbiorowym. 

15. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

16. Wolne wnioski. 



3 

 

17. Zakończenie obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr LVIII/23 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 

2023 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LVIII/23 z sesji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 2023 r.: 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Halina Mińczuk* 

NIEOBECNI (7) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Sławomir Wołkowiecki 

*radna Halina Mińczuk w związku z problemami technicznymi, oddała głos „za” poprzez 

oświadczenie do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół został przyjęty. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz korespondencji w 

okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna informacja dołączona do 

niniejszego protokołu). 

 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 26 maja do 19 czerwca 2023 r. 

oraz 20 do 26 czerwca 2023 r., podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, 

wydawania aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie 

postępowania podatkowego” (pismo Or.0057.6.2023 z dnia 20 czerwca 2023 r. oraz z dnia 

26 czerwca 2023 r. będące uzupełnieniem informacji z dnia 20 czerwca).  

 

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że gmina otrzymała dofinansowanie z 

programu „Mosty” na łącznik obwodnicy północnej z ul. Strzelecką. 

 

 

I Część – rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022: 

 

1. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022. 
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Prezydent Miasta Sabina Nowosielska przedstawiła raport o stanie gminy w formie 

prezentacji obejmującej podsumowanie działalności Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle w 

2022 roku. 

2. Debata nad raportem o stanie Gminy Kędzierzyn-Koźle za rok 2022. 

Fabian Pszon zwrócił się z pytaniem dot. strategii o elektromobilności, w której jest punkt 

„utworzenie gminnego systemu zarządzania energią”, na czym ma polegać ten system. 

Artur Maruszczak wyjaśnił, że ma polegać na zarządzaniu wszystkimi elementami, które 

wchodzą w skład gminy tzn. chodzi o to żeby wszystkie jednostki i Urząd Miasta miały 

oszczędności energii. W przypadku oświetlenia ulicznego są wprowadzone systemy, które 

pozwalają na regulację światłem. 

Dominik Szustakiewicz podzielił się opinią, że jest rozczarowany ilością wyremontowanych 

lokali. Podkreślił, że to dobrze, że gmina oddaje lokale, które mieszkańcy mogą sami 

wyremontować, natomiast kwestia lokali w złym stanie remontowanych przez gminę również 

jest ważna. Podkreślił, że to dobrze, że dzięki inwestorom na Polu Południowym jest szansa 

na zwiększenie miejsc pracy, ale za tym powinna iść dostępność mieszkań.    

Prezydent Miasta zgodziła się z przedmówcą, tylko zwróciła uwagę, że trzeba by było zacząć 

od zmiany ustawy, która nie pozwala gminom oddawać mieszkania osobom bardziej 

zamożnym. Ma nadzieję, że dzięki programowi „SIM Południe” powstanie ponad 200 

mieszkań.  

Dominik Szustakiewicz wspomniał o powołanym dwa lata temu zespole ds. polityki 

mieszkaniowej, którego był członkiem. Był rozczarowany efektami pracy tego zespołu, który 

nic nie wzniósł i nie zmienił, ponieważ propozycje radnych zostały odrzucone.  

Sabina Nowosielska zaznaczyła, że gmina jest ograniczona przepisami i nie może uwzględnić 

wszystkich propozycji.  

Katarzyna Kukolka-Bogocz zwróciła uwagę, że radni mogą zadecydować komu przydzielane 

jest mieszkanie i za jaką kwotę. Radna poinformowała, że ma co tydzień dyżury i za każdym 

razem ma mieszkańców, którzy interweniują w sprawie braku mieszkań w Kędzierzynie-

Koźlu. 

Prezydent Miasta zwróciła uwagę, że lista oczekujących na mieszkania socjalne jest długa, 

ponieważ osoby, które nie płacą za czynsz z nakazem eksmisji dostają decyzją sądu zgodnie z 

przepisami drugie mieszkanie bez kolejki. Zwróciła się do radnej, aby zgłaszała problemy 

mieszkańców, coś trzeba im odpowiedzieć, może trzeba sprawdzić na jakim etapie jest 

wniosek.   

Katarzyna Kukolka-Bogocz stwierdziła, że interwencje rozwiązuje na bieżąco dzwoniąc do 

kierowników odpowiednich wydziałów, jeżeli czegoś nie da się rozwiązać to składa 

interpelację.  
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Grzegorz Chudomięt zauważył, że dyskusja toczy się wokół polityki mieszkaniowej, co jego 

zdaniem oznacza, że w tym temacie jest problem. W jego opinii jest to absurd ekonomiczny, 

że gmina dopłaca do mieszkań. Z racji tego, że rosną opłaty za gaz, wodę, ścieki, czynsze nie 

powinny stać w miejscu. Wspomniał o wyremontowanej ścieżce rowerowej na wale, droga 

szutrowa nie wymagała nakładów w utrzymaniu, zastanawia się jak szybko nowa asfaltowa 

ścieżka będzie potrzebowała remontu. Zwrócił uwagę na miernik prędkości na ul. 

Wyspiańskiego zamontowany w ramach budżetu obywatelskiego , który często nie działa. 

Jego zdaniem, jeżeli jest inwestycja z budżetu obywatelskiego np. tężnia, to powinno się ją z 

tego budżetu utrzymywać. Poruszył również temat samochodów elektrycznych, uważa, że 

przeciętnie zarabiającego człowieka na taki samochód nie stać.  

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę, która trwała od 11:37 do 11:50.  

Po przerwie głos zabrał radny Adam Oczoś. Zwrócił uwagę, że warto było zainwestować w 

Pole Południowe i teraz mamy firmy zewnętrzne, które kupiły tereny na tym polu i będą 

dawały miejsca pracy. Wspomniał o braku programów rządowych pomagających rozwijać 

miasto, mimo tego miasto się rozwija.  

Tomasz Scheller w nawiązaniu do polityki mieszkaniowej podzielił się opinią, że pani 

prezydent nie ma wpływu na krajowe prawo, rząd przez 8-9 lat przeznaczył na budownictwo 

miliardy złotych, a w Kędzierzynie-Koźlu z tych programów nie powstało ani jedno 

mieszkanie. Zwrócił uwagę że zadłużenie gminy maleje, z drugiej strony jest mniej 

inwestycji. Jego zdaniem głównym problemem jest to, że ubywa mieszkańców, ma nadzieję, 

że dodatkowe miejsca pracy dzięki inwestorom na Polu Południowym wpłyną na zwiększenie 

liczby mieszkańców. Uważa, że  gmina powinna dążyć do zwiększenia liczby mieszkań na 

wolnym rynku, a nie mieszkań socjalnych. Na koniec swojej wypowiedzi dodał, że będzie 

głosował za absolutorium i wotum zaufania.  

Jacek Król zwrócił uwagę na różnice na wykresie dotyczącym wysokości  dotacji do 

inwestycji proekologicznych w latach 2012-2022 pomiędzy raportem o stanie gminy 

przesłanym radnym a przedstawioną prezentacją. Różnice dotyczą lat 2021 i 2022. 

Prezydent Miasta wyjaśniła, że w 2022 r. zostały zawarte dodatkowe umowy z terminem 

realizacji w 2023 r. stąd większa wartość na prezentacji, mogło być podobnie w 2021 r. 

Jacek Król stwierdził, że w jego ocenie wykresy te powinny być spójne.  

Andrzej Kopeć przedstawił kilka wskaźników jak gmina Kędzierzyn-Koźle wypada na tle 

innych samorządów. Radny wziął pod uwagę ponad 2400 gmin i rok 2022. Pod względem 

wielkości zadłużenia na jednego mieszkańca gmina Kędzierzyn-Koźle plasuje się na 564 

miejscu, względem poprzedniego roku gmina spadła o 148 miejsc. Biorąc pod uwagę 

zadłużenie w miastach o podobnej liczbie mieszkańców, Kędzierzyn-Koźle jest na 28 miejscu 

na 57 miast. Jeśli chodzi o wpływy z podatków nasze miasto jest na 164 miejscu, co oznacza, 

że należy do gmin zamożnych. Wśród miast o podobnej liczbie mieszkańców nasza gmina 

wypada na 3 miejscu. Kolejny wskaźnik to oświata – finansowanie wydatków na oświatę ze 

środków własnych, na 965 gmin miejskich nasza gmina wypada na 78 miejscu. Jeśli chodzi o 

wydatki na transport lokalny na głowę mieszkańca gmina Kędzierzyn-Koźle jest na 46 

miejscu na 476 gmin. Biorąc pod uwagę migrację mieszkańców od roku 2017 do 2022, na 

każdy 1000 mieszkańców ubyło 105, wśród miast o podobnej liczbie mieszkańców 
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Kędzierzyn-Koźle jest na 34 miejscu. Jeśli chodzi o poziom wydatków na pomoc społeczną 

na głowę mieszkańca, nasza gmina jest na 15 miejscu na 36 gmin w województwie opolskim. 

Wobec wyczerpania dyskusji w tym temacie Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-

Koźle. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, 

Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (9) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Kopeć* 

*radny Andrzej Kopeć w związku z problemami technicznymi, oddał głos „za” poprzez 

oświadczenie do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski poinformował, że wotum zaufania zostało 

pani prezydent udzielone.  

 

UCHWAŁA NR LIX/687/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

II Część – rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego za rok 2022: 

 

1. Wystąpienie Prezydenta Miasta - przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy 

Kędzierzyn-Koźle oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego za rok 2022. 

W wystąpieniu Prezydent Miasta Sabina Nowosielska przedstawiła wykonanie budżetu 

miasta Kędzierzyn-Koźle za 2022 rok w formie prezentacji.  
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Przed przystąpieniem do kolejnego punktu porządku obrad, prowadzący obrady ogłosił 

przerwę, która trwała od 13:10 do 13:20. 

2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu miasta za rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, Ireneusz Wiśniewski odczytał sentencję 

uchwały nr 105/2023 z dnia 26 kwietnia 2023 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z wykonania budżetu Miasta Kędzierzyn-

Koźle za 2022 r. (uchwała nr 105/2023 dołączona do niniejszego protokołu). 

3. Przedstawienie opinii komisji problemowych o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

za rok 2022. 

Opinie komisji problemowych do sprawozdania z wykonania budżetu miasta na rok 2022 

przedstawiono kolejno: 

 Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja,  

stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „wstrzymujących się” - 2, głosów „przeciw” nie było, 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za rok 2022; 

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: 7 ,,za”, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu miasta za 2022 rok; 

 Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” – 2, „wstrzymujących się” - 3, 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za rok 2022; 

 Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Ewa Odulińska, poinformowała, że komisja 

stosunkiem głosów: 6 ,,za” pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za 2022 

rok. 

4. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu miasta za 2022 r. oraz 

wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta za rok 2022 oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja podjęła 

uchwałę nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 31.05.2022 r. 

w sprawie opinii o wykonaniu budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 2022 i wniosku o 

udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 2022 i odczytała 

najważniejsze elementy uchwały (uchwała nr 1/2023 dołączona do niniejszego protokołu).  

Dodała, że komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o udzielenie absolutorium 

Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 2022 stosunkiem głosów: ,,za”- 4, „przeciw” 

- 0, „wstrzymujących się” – 5.  

Katarzyna Dysarz, na prośbę radnej Katarzyny Kukolki-Bogocz odczytała również uwagi do 

realizacji wydatków inwestycyjnych.  

 

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski odczytał sentencję uchwały nr 233/2023 z dnia 12 

czerwca 2023 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu. Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu pozytywnie opiniuje wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 
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Kędzierzyn-Koźle z wykonania budżetu miasta za 2022 rok (uchwała nr 233/2023 dołączona 

do niniejszego protokołu). 

5. Dyskusja. 

Katarzyna Kukolka-Bogocz zwróciła się z pytaniem, ile w ostatnich 5 latach było pozwów 

sądowych, ile spraw gmina przegrała i na jakie kwoty.  

Prezydent Miasta poinformowała, że nie kontroluje tego na bieżąco i zwróciła się do radnej, 

aby złożyła pisemny wniosek.  

Marek Piasecki podzielił się opinią, że ograniczanie gruntów pod zabudowę mieszkaniową 

np. w Cisowej lub Kłodnicy zubaża wpływy do budżetu i wpływa na zmniejszenie ilości 

mieszkańców. Im więcej gruntów pod zabudowę w Kędzierzynie-Koźlu tym te grunty są 

tańsze i bardziej dostępne dla mieszkańców. Zapytał, ile wydatkowano środków z budżetu 

gminy na utrzymanie bezpłatnych rowerów. 

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że w tamtym roku była to kwota 399 tys.  

Grzegorz Chudomięt podzielił się refleksją, że to dobry kierunek że zadłużenie gminy maleje. 

Stwierdził, że statystyki, które przedstawił radny Kopeć nie są dla gminy korzystne. Gmina 

jest w czołówce jeśli chodzi o wydatki na pomoc społeczną. Zwrócił uwagę, że w zakres 

pomocy społecznej wchodzi komunikacja miejska. Jego zdaniem utrzymywanie rowerów 

miejskich jest niecelowe i niegospodarne, jeżeli ktoś chce jeździć rowerem to jeździ swoim a 

nie miejskim. Uważa, że to nie jest dobry kierunek, żeby procent pomocy społecznej w 

budżecie gminy się stale zwiększał.  

Andrzej Kopeć zgodził się z przedmówcą, że nie jest to dobry kierunek, ale radny nie wie czy 

tak się dzieje w gminie Kędzierzyn-Koźle. W jego opinii trudno powiedzieć czy to dobrze, że 

maleje zadłużenie gminy. Nie zgadza się, że 15 miejsce na 36 gmin w wydatkach na pomoc 

społeczną to jest czołówka.  

Adam Oczoś podziękował pani prezydent za zaangażowanie przy wsparciu kierowników i 

pracowników Urzędu Miasta, dodał że Klub Radnych Sabiny Nowosielskiej jest za 

pozytywnym przyjęciem wykonania budżetu za 2022 rok wraz z poparciem dla udzielenia 

absolutorium.  

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za 2022 rok: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (9) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

UCHWAŁA NR LIX/688/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Kędzierzyn-Koźle wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za 2022 rok 

 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (9) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

UCHWAŁA NR LIX/689/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący pogratulował pani prezydent i ogłosił przerwę, która trwała od 14:25 do 

15:30. 

III Część – sprawy bieżące: 
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1. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w 

Kędzierzynie-Koźlu. 

 

Przewodnicząca Komisji  Spraw  Społecznych, Ewa Odulińska poinformowała, że komisja   

jednogłośnie  7  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, 

Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (7) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz*, Jacek Król, Ewa Odulińska*, 

Marek Piasecki, Dominik Szustakiewicz 

*radna Grażyna Filipowicz i Ewa Odulińska w związku z problemami technicznymi, oddały 

głos „za” poprzez oświadczenie do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/690/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej  

w Kędzierzynie-Koźlu. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach 

publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (18) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz 

Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (5) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Marek Piasecki, Dominik Szustakiewicz 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

UCHWAŁA NR LIX/691/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych 

prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Andrzej Kopacki poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, 

Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/692/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Zarządu Budynków 

Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś poinformował, że komisja stosunkiem 

głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. 

projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej 

Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Fabian Pszon, 

Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

Z uwagi na fakt, że radny Wiesław Fąfara opuścił salę obrad, nie wylogował się z systemu 

eSesja i przez pomyłkę brał udział zdalnie w głosowaniu, zarządzono reasumpcję głosowania 

(wyjaśnienie radnego dołączone do protokołu). Wyniki ponownego głosowania:  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Fabian Pszon, 

Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Fąfara 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/693/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych 

w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle do realizacji zadania 

z zakresu właściwości województwa. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś poinformował, że komisja jednogłośnie 

pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Jacek Król zapytał, kiedy ma nastąpić realizacja inwestycji. 

Artur Maruszczak poinformował, że powinna nastąpić w przyszłym roku, inwestycja jest 

realizowana razem z gminą Reńska Wieś, po której stronie jest aż 90% tej inwestycji, więc 

zależy to również od tej gminy.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

Z uwagi na fakt, że radny Wiesław Fąfara opuścił salę obrad, nie wylogował się z systemu 

eSesja i przez pomyłkę brał udział zdalnie w głosowaniu, zarządzono reasumpcję głosowania 

(wyjaśnienie radnego dołączone do protokołu). Wyniki ponownego głosowania:  

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Fąfara 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 
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UCHWAŁA NR LIX/694/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle do realizacji zadania z zakresu 

właściwości województwa  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta 

ogłosił przerwę, która trwała od 15:50 do 16:00. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego 

pod nr rej. 820/64, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś poinformował, że komisja jednogłośnie 

pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że komisja jednogłośnie 

pozytywnie (9 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie: 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Fąfara 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

 UCHWAŁA NR LIX/695/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego pod 

nr rej. 820/64, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu obwodnicy 

Kędzierzyna-Koźla z ul. Sławięcicką, stanowiącej inicjatywę uchwałodawczą radnej 

Katarzyny Kukolki-Bogocz na wniosek Forum Młodych Prawa i Sprawiedliwości - okręg 53. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że na posiedzeniu 

komisji radni Michał Nowak oraz Tomasz Scheller złożyli wniosek, aby w § 1 uchwały w 

sprawie nadania nazwy  rondu  na  skrzyżowaniu  obwodnicy  Kędzierzyna-Koźla z  ul. 

Sławięcicką  w  miejsce słów „Generała Józefa Hallera” umieścić słowo „Sławięcickie”:  

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, przyjęła ww. 

wniosek.  

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. 

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała, że złożyła wniosek o upamiętnienie Generała 

Józefa Hallera poprzez nadanie nazwy rondu na prośbę Forum Młodych Prawa i 

Sprawiedliwości. Klub, który Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości również popiera.  

Tomasz Scheller podkreślił, że Rada Osiedla Sławięcice nie odniosła się do zaproponowanej 

prze Klub Radnych PiS nazwy i nie ma nic przeciwko upamiętnieniu generała, po prostu dała 

swoją propozycję.  

Andrzej Kopeć podzielił się opinią, że zaproponowanie prze radę osiedla innej nazwy ronda 

jest równoznaczne z wyrażeniem negatywnej opinii na temat wcześniejszej propozycji.  

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie 

wniosek Komisji Infrastruktury –  aby w § 1 uchwały w sprawie nadania nazwy  rondu  na  

skrzyżowaniu  obwodnicy  Kędzierzyna-Koźla  z  ul.  Sławięcicką  w  miejsce słów „Generała 

Józefa Hallera” umieszcza się słowo „Sławięcickie”: 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, 

Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, 

Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Fąfara 

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że wniosek komisji został przyjęty. Następnie poddał 

pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu 

obwodnicy Kędzierzyna-Koźla z ul. Sławięcicką, wraz z wnioskiem Komisji Infrastruktury. 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , 
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Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, 

Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, 

Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Fąfara 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta – rondo uzyskało nazwę 

„Sławięcickie”.  

UCHWAŁA NR LIX/696/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu obwodnicy Kędzierzyna-Koźla z ul. 

Sławięcicką  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg publicznych w 

Kędzierzynie-Koźlu, stanowiącej inicjatywę uchwałodawczą Klubu Radnych Sabiny 

Nowosielskiej – Koalicja Obywatelska. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Adam Oczoś poinformował, że na posiedzeniu 

komisji radny Marek Piasecki wniósł, aby § 1 ww. uchwały otrzymał brzmienie:  

„Rondu, zlokalizowanemu na osiedlu Pogorzelec, na skrzyżowaniu ulicy Gliwickiej z ulicą 

Krokusów,  którego  położenie  określa  załącznik  do  uchwały,  nadaje  się  nazwę  „doktora 

Anatola Majchera”:  

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 2, „przeciw” - 3, „wstrzymujących się” - 0, nie przyjęła 

ww. wniosku.  

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 3, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 0, pozytywnie 

zaopiniowała ww.  projekt  uchwały  stanowiący  inicjatywę  uchwałodawczą  Klubu 

Radnych Sabiny Nowosielskiej – Koalicja Obywatelska. 

Marek Piasecki stwierdził, że ponownie składa wniosek, podkreślił, że Rada Osiedla 

Pogorzelec zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie nazwę ronda „doktora Anatola Majchera” 

a negatywnie odniosła się do propozycji Klubu Radnych Sabiny Nowosielskiej.   

 

Adam Oczoś zaznaczył, że projekt uchwały jest inicjatywą uchwałodawczą Klubu Radnych 

Sabiny Nowosielskiej, który podtrzymuje swoje stanowisko i proponuje żeby dla propozycji 

Rady Osiedla Pogorzelec rozważyć inną lokalizację. 

Andrzej Kopeć podkreślił, że radny podejmując decyzję nie musi się sugerować opinią rady 

osiedla i w poprzednim punkcie nie brał pod uwagę opinii rady tylko jego zdaniem nazwa 

ronda „Sławięcickie” była właściwsza. Nie sądzi aby rada miasta była zobowiązana do tego, 

by proponować jakieś inne rozwiązania radzie osiedla.  

Tomasz Scheller zwrócił uwagę, że aleja przy galerii handlowej „Odrzańskie Ogrody” 

(łącznik pomiędzy ul. Kozielską i Armii Krajowej) nie ma nazwy i można nadać jej nazwę 

„Praw Kobiet”, jest to miejsce mocno uczęszczane.  
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Grzegorz Chudomięt podzielił się opinią, że kiedyś dobrym zwyczajem było, że radni 

przyjmowali propozycję rady osiedla. Zaznaczył, że nazwa „Praw Kobiet” nie jest związana z 

geografią naszego miasta. Nazwa „dr Anatola Majchera” ma słuszne odzwierciedlenie, 

ponieważ był mieszkańcem tego osiedla i miał zasługi dla miasta.  

Ireneusz Wiśniewski zwrócił uwagę, że działaczka Kędzierzyna-Koźla zebrała prawie 500 

podpisów mieszkańców, aby nadać nazwę „Praw Kobiet” kozielskim plantom, którym nie 

nadaje się nazwy. Aby stało się zadość jej pracy Klub Radnych Sabiny Nowosielskiej 

wyszedł z propozycją nadania tej nazwy rondu. Radni wtedy nie znali propozycji rady 

osiedla.  

Fabian Pszon podzielił się opinią, że jest różnica pomiędzy dwoma ostatnimi projektami, 

ponieważ w poprzednim nie było negatywnej opinii rady osiedla tak jak w tym przypadku. 

Rada Osiedla Pogorzelec negatywnie zaopiniowała nazwę ronda „Praw Kobiet”, więc będzie 

głosował przeciwko tej nazwie.  

Prezydent Miasta poinformowała, że wysyłanie materiałów do rady osiedla jest dobrym 

obyczajem, nie ma takiego obowiązku. Jest za nazwą ronda „Praw Kobiet”, ponieważ uważa, 

że kobiety źle się ostatnio traktuje w naszym kraju.  

Fabian Pszon stwierdził, że mimo szacunku do kobiet nie musi głosować za taką nazwą ronda 

wbrew woli Rady Osiedla Pogorzelec.  

Ewa Czubek podzieliła się opinią, że nad nazwą ronda „Praw Kobiet” nie powinno być 

dyskusji i wszyscy radni powinni ją przyjąć. Zwróciła uwagę, że prawa kobiet nie zawsze są 

respektowane. Podkreśliła, że nazwa ta ma podłoże historyczne.  

Grzegorz Chudomięt nie zgodził się z przedmówczynią, radni mają prawo dyskutować i mieć 

inne zdanie.  

Marek Piasecki zwrócił uwagę, że pani, która zebrała podpisy nie miała na myśli nadania 

nazwy temu rondu. Zaznaczył, że złożył wniosek w imieniu rady osiedla. Anatol Majcher 

mieszkał 100 m od omawianego ronda i był związany z osiedlem Pogorzelec. Zaproponował, 

aby przełożyć procedowanie tej uchwały na kolejny miesiąc i radny zbierze podpisy 

mieszkańców.  

Katarzyna Kukolka-Bogocz podzieliła się opinią, że nie zgadza się z tym, iż kobiety źle są 

traktowane w naszym kraju a ich prawa nie są respektowane, wspomniała o swoich 

doświadczeniach i trudnych decyzjach, które musiała podjąć.  

Adam Oczoś docenia umiejętności doktora Anatola Majchera, ale walka o prawa kobiet jest 

tematem aktualnym. Przypomniał o złożonej propozycji upamiętnienia imieniem doktora 

innej lokalizacji np. alei zaproponowanej przez radnego Schellera.  

Fabian Pszon podzielił się opinią, że alternatywa nazwania jakiejś alei imieniem doktora 

Majchera nie jest żadnym rozwiązaniem, ponieważ jest negatywna opinia Rady Osiedla 

Pogorzelec.  

Ewa Stogniew zwróciła się z pytaniem, który wniosek wpłynął jako pierwszy do rady miasta.  
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Radni odpowiedzieli, że wniosek z propozycją nazwy „Praw Kobiet”. 

Wobec wyczerpania dyskusji w tym temacie prowadzący obrady ogłosił przerwę, która trwała 

od 17:40 do 17:50. Następnie poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka Piaseckiego o 

zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad: 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz 

PRZECIW (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wniosek nie uzyskał poparcia, następnie 

poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka Piaseckiego –  aby § 1 ww. uchwały otrzymał 

brzmienie: „Rondu, zlokalizowanemu na osiedlu Pogorzelec, na skrzyżowaniu ulicy 

Gliwickiej z ulicą Krokusów,  którego  położenie  określa  załącznik  do  uchwały,  nadaje  się  

nazwę  „doktora Anatola Majchera”: 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek 

Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz 

PRZECIW (11) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska 

BRAK GŁOSU (1) 

Grażyna Filipowicz  

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wniosek nie uzyskał poparcia, następnie 

poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu 

dróg publicznych w Kędzierzynie-Koźlu, stanowiącej inicjatywę uchwałodawczą Klubu 

Radnych Sabiny Nowosielskiej – Koalicja Obywatelska: 
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (6) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (2) 

Grażyna Filipowicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta – rondo uzyskało nazwę 

„Praw Kobiet” 

UCHWAŁA NR LIX/697/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg publicznych  

w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek radnego Adama Oczosia – 

„wniosek do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o nadanie nazwy ulicy zlokalizowanej na 

osiedlu Pogorzelec imieniem Doktora Anatola Majchera. Proponuje się ulicę pomiędzy ul. 

Kozielską a obwodnicą”: 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Halina Mińczuk, Adam Oczoś, 

Marek Piasecki, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (6) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Dominik 

Szustakiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller 

BRAK GŁOSU (1) 

Wiesław Fąfara 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 
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Ireneusz Wiśniewski poinformował, że wniosek uzyskał poparcie i zostanie skierowany pod 

obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów-Powstańców Śląskich wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Adam Oczoś, poinformował, że na posiedzeniu 

komisji został złożony wniosek w sprawie:  

1.  wykreślenia słów „działkę nr 3427/110 oraz część działki nr 3427/103 k.m. 12 stanowiące 

własność gminy Kędzierzyn-Koźle oraz” z §1;  

2.  dokonania stosownej zmiany załącznika graficznego;  

3.  wszczęcia procedury dotyczącej przedłużenia ul. Walentego Fojkisa na działki 3427/110 i 

część działki 3427/103.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosami ,,za”) przyjęła ww. wniosek.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z 

przyjętym wnioskiem. Dodał, że w następstwie wniosku wpłynęła autopoprawka. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, 

Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, 

Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Andrzej Kopeć* 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

*radny Andrzej Kopeć w związku z problemami technicznymi, oddał głos „za” poprzez 

oświadczenie do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/698/23 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-

Koźlu na osiedlu Piastów-Powstańców Śląskich  
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle położonego na terenie osiedli 
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Przyjaźni i Sławięcice, w rejonie ulic: Przyjaźni, Strzeleckiej, Spacerowej, Naftowej oraz 

Kanału Kędzierzyńskiego i Kanału Gliwickiego. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja stosunkiem 

głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. 

projekt uchwały wraz z rozstrzygnięciami Prezydenta Miasta. Dodał, że zgodnie z wnioskiem 

firmy, która chciała wybudować instalację do składowania odpadów niebezpiecznych na 

terenie Blachowni, została zaproszona na posiedzenie komisji. Firma przedstawiła procedurę 

związana z wybudowaniem tej instalacji, ale w wyniku dyskusji nie zostały podjęte żadne 

stosowne wnioski. 

 

Jacek Król zapytał, czy proponowane zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego 

będą ograniczały możliwości tej firmy. 

 

Artur Maruszczak poinformował, że te zmiany nie maja związku z tym co robi ta firma, 

ponieważ ta firma ma już ograniczania w istniejącym planie. Obowiązujący plan zabrania 

realizowania takiego zamierzenia w tym miejscu, w którym ta firma chciała wybudować tą 

instalację.  

 

Mecenas Mikołaj Miścicki wyjaśnił procedurę głosowania. 

 

Artur Maruszczak omówił treść złożonych uwag.  

 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie rozstrzygnięcie Prezydenta Miasta w stosunku do 

uwagi nr 1: 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie rozstrzygnięcie Prezydenta Miasta w stosunku do 

uwagi nr 2:  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uwagi zostały zaakceptowane zgodnie z 

rozstrzygnięciem pani prezydent. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle położonego na terenie osiedli Przyjaźni i Sławięcice, w 

rejonie ulic: Przyjaźni, Strzeleckiej, Spacerowej, Naftowej oraz Kanału Kędzierzyńskiego i 

Kanału Gliwickiego wraz z uwagami:  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/699/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle położonego na terenie osiedli Przyjaźni i 

Sławięcice, w rejonie ulic: Przyjaźni, Strzeleckiej, Spacerowej, Naftowej oraz Kanału 

Kędzierzyńskiego i Kanału Gliwickiego  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 
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Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  9,  ,,przeciw”  –  1,  „wstrzymujących  się”  –  1, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz 

Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Wiesław Fąfara, Jacek Król 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/700/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2023-2035. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja  stosunkiem  głosów:  „za”  –  8,  ,,przeciw”  –  1,  „wstrzymujących  się”  –  2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 
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Wiesław Fąfara, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Scheller 

BRAK GŁOSU (2) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/701/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej  

na lata 2023-2035. 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku w przedmiocie rozszerzenia nazwy ronda „Rafała 

Wojaczka” na „Edwarda i Rafała Wojaczka”. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował, że 

komisja przyjęła stanowisko zgodne ze stanowiskiem Prezydent Miasta (5 głosów „za”).  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew 

PRZECIW (2) 

Ewa Czubek , Ireneusz Wiśniewski 

BRAK GŁOSU (3) 

Grzegorz Chudomięt, Marek Piasecki, Dominik Szustakiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/702/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie wniosku w przedmiocie rozszerzenia nazwy ronda „Rafała Wojaczka” na 

„Edwarda i Rafała Wojaczka” 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o przywrócenie budynkowi przy ul. 

Żeromskiego 1 – ul. Łukasiewicza 15 funkcji mieszkalnej oraz zmian w publicznym 

transporcie zbiorowym. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak poinformował, że 

komisja przyjęła stanowisko zgodne ze stanowiskiem pani prezydent – Rada Miasta 

Kędzierzyn-Koźle zajęła już stanowisko wobec objętych wnioskiem postulatów. Takie 

stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie (5 głosów „za”). 

Ewa Czubek zwróciła się z pytaniem do radcy prawnego, czy jest jakaś procedura 

administracyjna, aby ten wniosek nie wpłynął do rady po raz czwarty.  

Mecenas Mikołaj Miścicki poinformował, że nie ma możliwości, aby zakazać wnioskodawcy 

powielania swoich wniosków, nie pozwala na to konstytucyjny porządek prawny. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wiesław Fąfara, Jacek Król, Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (3) 

Grzegorz Chudomięt, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 

UCHWAŁA NR LIX/703/23 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku o przywrócenie budynkowi przy ul. Żeromskiego 1 – ul. 

Łukasiewicza 15 funkcji mieszkalnej oraz zmian w publicznym transporcie zbiorowym 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

15. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

Andrzej Kopacki zapytał, kiedy nastąpi odnowienie budynku obok Urzędu Miasta na rogu ul. 

Żeromskiego i Łukasiewicza. 
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Artur Maruszczak poinformował, że roboty powinny się zacząć w drugiej połowie roku. 

 

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że podczas dyżuru przewodniczącego dzwoniła do niego 

jedna z mieszkanek, która wykorzystuje parking przy Placu Raciborskim i płaci opłatę 

miesięczną 200 zł. W danym miesiącu wyjeżdża na wakacje i będzie korzystać z parkingu 

tylko tydzień, zapytał, czy byłaby możliwość wprowadzenia zmian w regulaminie, aby można 

było zrobić krótszą rezerwację.  

 

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zwróciła uwagę, że regulamin ustalany jest przez radę 

miasta. Z drugiej strony zastanawia się, w jaki sposób kontrolować jak długo dana osoba 

korzysta z parkingu. Dodała, że na ul. Kraszewskiego jest nowy darmowy parking. 

 

Przewodniczący Rady Miasta po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu 

przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

 

16. Wolne wnioski 

 

Prowadzący obrady poinformował, że na posiedzenie przybyli przedstawiciele Rady Osiedla 

Zachód oraz mieszkańcy tego osiedla, którzy są przeciwni postawieniu masztu 

komunikacyjnego 5G na budynku kotłowni przy ul. Piastowskiej w Koźlu w pobliżu 

zabudowań mieszkaniowych. Rada Osiedla Zachód złożyła do rady miasta apel o 

wstrzymanie montażu tego masztu. Dodał, że razem z radnym Kopackim popierają 

stanowisko mieszkańców.  

 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Zachód Teresa Bączkowska zwróciła uwagę, że maszt ma 

zostać zamontowany w bliskiej odległości od zabudowań a osiedle Zachód jest bardzo gęsto 

zabudowane. Pierwsza inicjatywa była ze strony spółdzielni mieszkaniowej, z jednego z 

bloków przy ul. Niemcewicza 90% mieszkańców zgłosiło sprzeciw. Kolejna grupa 

mieszkańców złożyła ponad 100 podpisów i złożyła radzie osiedla, która obiecała się tym 

zająć. Odbyło się spotkanie z panią prezes MZEC, która podpisała umowę z operatorem na 

postawienie anteny 5G, które nie przyniosło dla mieszkańców oczekiwanych rezultatów. 

Wszystko zostało opisane w przedstawionym apelu (apel dołączono do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że chodzi o to, aby dojść do jakiegoś porozumienia, 

z jednej strony postawienie anteny jest istotne, ale z drugiej strony nie musi być ona w tak 

bliskiej odległości mieszkańców. Dodał, że radni nie są władni do podjęcia takich decyzji.  

 

Mieszkaniec poinformował, że zebrano podpisy 200 mieszkańców, którzy boją się o swoje 

zdrowie. Zachęcił do zapoznania się z badaniami i opinią Ministerstwa Zdrowia na temat pola 

elektromagnetycznego.  

 

Prezydent Miasta poinformowała, że nie dostała wspomnianego apelu. Przytoczyła część 

pisma spółki MZEC, które zostało wysłane do Rady Osiedla Zachód, w którym zostało 

opisane bezpieczeństwo dla zdrowia mieszkańców w okolicy zainstalowanych nadajników. 

Są miliony działających stacji na całym świecie od 40 lat. Przed komercyjnym 

uruchomieniem stacji bazowej operator jest zobowiązany do dokonania obowiązkowych 

pomiarów pola elektromagnetycznego stacji bazowej. Pomiary realizowane są przez 

laboratoria akredytowane przez Polskie Centrum Akredytacji. Następnie zgodnie z ustawą 

Prawo ochrony środowiska inwestor złoży do Starosty Powiatowego zgłoszenie instalacji 

wytwarzającej pole elektromagnetyczne, które po weryfikacji i akceptacji umożliwi 
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operatorowi uruchomienie stacji. Starosta, który jest również członkiem Rady Osiedla 

Zachód,  będzie miał bezpośredni wpływ na uruchomienie a nie gmina.  

 

Mieszkanka poinformowała, że pan Starosta również podpisał się na liście osób, które nie 

zgadzają się na postawienie masztu. Dodała, że już raz złożył odmowę uruchomienia anteny, 

ale dalej jest temat drążony.  

 

Prezydent Miasta poinformowała, że w tym miejscu, gdzie ma być zamontowana antena 5G, 

istnieje już antena od 10 lat. 

 

Mieszkanka odpowiedziała, że jest to antena 4G, a forma 5G jest bardziej wydajna jeśli 

chodzi o promieniowanie. 

 

Prezydent Miasta zaapelowała o przeczytanie pisma od MZEC. 

 

Przewodnicząca Rady Osiedla Zachód zwróciła uwagę, że istniejące anteny są bardzo stare. 

Podkreśliła, że lekarze biją na alarm i twierdzą, że naukowcy, którzy chcą wprowadzać 5G 

nie zdają sobie sprawy czym to grozi. Zdaniem lekarzy ma to szkodliwy wpływ przede 

wszystkim na dzieci.  

 

Prezydent Miasta zaproponowała spotkanie ze spółką MZEC, radni nie mają w tym temacie 

możliwości.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że złoży wniosek z prośbą o przeniesienie tej 

stacji lub niedopuszczenie do jej montażu. 

 

Artur Maruszczak zwrócił uwagę, że gmina musi stosować się do obowiązujących przepisów, 

propozycje rządu, przyjęte przez  parlament, zostały oparte o badania i wskazują na to, że te 

instalacje nie szkodzą. Na tej podstawie takie przepisy zostały przyjęte i gmina musi je 

realizować, nie ma możliwości odmówienia lokalizacji tego typu urządzeń.  

 

Andrzej Kopacki poinformował, że był spokojny, gdy Robotnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa 

Chemik zablokowała plany spółki P4, aby na dachu jednego z bloków przy ul. Niemcewicza 

postawić 12-metrowy maszt. Po jakimś czasie dostał anonimową informację, że na ul. 

Piastowskiej ma stanąć nadajnik 5G. Pani prezes MZEC podpisała umowę ze spółką P4. Nie 

wierzy, że nikt ze spółki nie wiedział, iż mieszkańcy sprzeciwiają się montażowi tej anteny.  

 

Mieszkaniec zaproponował zorganizowanie spotkania otwartego z mieszkańcami, radnymi, 

stowarzyszeniami oraz zaproszenie profesjonalistów, którzy mają wiedzę i mogą się 

wypowiedzieć. Zwrócił się z prośbą, aby władze miasta wypromowały to spotkanie. 

 

Fabian Pszon podzielił się opinią, że takie spotkanie nic nie da. Mieszkańcy maja prawo nie 

chcieć tej anteny. Jest zdziwiony tym, że MZEC podpisał umowę bez poprzedzenia tego faktu 

kampanią informacyjną dla mieszkańców.   

 

Prezydent Miasta odpowiedziała, że jest chętna na spotkanie z przedstawicielami 

mieszkańców w obecności zarządu MZEC.  

 

Jacek Król zapytał, czy można się wycofać z umowy zawartej przez MZEC z P4. 
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Prezydent Sabina Nowosielska odpowiedziała, że nie wie, czy tą umowę można 

wypowiedzieć. Dodała, że nie wiedziała o spotkaniu więc nie jest przygotowana.  

 

Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że mieszka w budynku, na którym jest antena 5G i 

mimo zapoznania się z tym tematem nie jest w stanie stwierdzić, czy ta antena zagraża jej 

zdrowiu, ponieważ nie ma jasnych i konkretnych wytycznych dotyczących szkodliwości 

nadawania 3G, 4G, 5G a także LTE. Dodała, że nie można zatrzymać rozwoju 

technologicznego, można tylko zgłębić wiedzę jak się chronić przed negatywnym działaniem 

tych urządzeń.  

 

Przewodniczący Rady Miasta odczytał swój wniosek o niedopuszczenie do montażu 

nadajnika komunikacyjnego 5G (wniosek dołączony do protokołu). Następnie poinformował o 

terminie następnej sesji, która odbędzie się w czwartek 31 sierpnia o godzinie 14:00. 

 

 

17. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 

Wiśniewski, zamknął LIX sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

 

         Przewodniczący obrad  

 

         Ireneusz Wiśniewski  
 

 

Sesja zakończyła się o godzinie 20:00.  

 
Protokołowała: Xymena Wąsowicz 

 

 


